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Húsz éves aHúsz éves a
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220 millió forint értékben kezdődtek 220 millió forint értékben kezdődtek 
beruházások Dunaföldváronberuházások Dunaföldváron
A Bölcske utca járdájának felújítása, a Kossuth Lajos 
utca egy járdaszakaszának felújítása és a vásártér 
csarnoképületeinek kialakítása már elkezdődött, és 
reményeink szerint tavaszra be is fejeződik.

Lámpa vagy körforgalom, Lámpa vagy körforgalom, 
ez itt a nagy kérdésez itt a nagy kérdés
Nem először merült fel és nem is csak a mi felületein-
ken tárgyaltuk a nagy,  „kell-e körforgalom?” kérdést, 
visszatérő témának bizonyul a város életében. 

30 éve képviselő Széles János30 éve képviselő Széles János
És ezzel Széles János a dunaföldvári képviselő-testü-
let legrégebbi tagja. Úgy is mondhatjuk, egyidős az 
önkormányzattal.
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Dunaföldvár Város Önkormányzatának képviselő-testülete a 
2022. január 25-én megtartott soros képviselő-testületi ülésén 
Dunaföldvár Város Önkormányzatának jelképeiről, kitüntetései-
ről, elismerő címeiről és a településnév használatáról szóló ren-
delete, és a beérkezett javaslatok alapján az alábbi döntést hoz-
ta: 

Dunaföldvár város közéletében vállalt szerepük, kiemelkedő 
munkásságuk elismeréseként és egyéb érdemeik alapján

„Dunaföldvárért Emlékérem”
kitüntetésben részesül:

Horváth Irén 
számos, városunkat érintő civil kezdeményezés elindítója, 

lokálpatrióta tevékenysége, szemlélete elismeréseként

„Dunaföldvárért Emlékérem”
kitüntetésben részesül:

dr. Kuti István
szakmai múltja és városunk közbiztonságáért végzett 

folyamatos munkája elismeréseként

„posztumusz Dunaföldvárért Emlékérem”
kitüntetésben részesül:

néhai Molnár Tamás Istvánné Berke Éva Erzsébet
a rászorulókon való folyamatos segítségnyújtás, az általa 

megszervezett ötletes családi programok 
lebonyolítása elismeréseként

„Dunaföldvár Gyermekeiért”
kitüntetésben részesül:

Fehérné Keserű Katalin
négy évtizedes, eredményekben gazdag pedagógusi 

pályafutása, példamutató szakmai munkája elismeréseként

„Dunaföldvár Sportjáért”
kitüntetésben részesül:

Dunaföldvári Kajak-Kenu Egyesület
sikeres szakmai tevékenysége, a gyermekekhez való 

példaértékű hozzáállása, a környezetünk megóvása érdekében 
végzett munkája elismeréseként

„posztumusz Dunaföldvár Sportjáért”
kitüntetésben részesül:

néhai Kerekes Péter
több évtizedes nevelő-szervező sportmunkája elismeréseként, 

a kézilabda sportág utánpótlásban elért érdemeiért.

A városi kitüntetések átadására legkésőbb 2022. június 30. 
napjáig kerül sor.

Üléstermi 
tudósítások
Dunaföldvár város képviselő-testülete január 
25-én tartotta soron következő ülését, mely-
nek napirendjén 27 nyilvános és egy zárt ülé-
sen tárgyalandó téma szerepelt. 

BaksayErika

Elsőként az önkormányzat 
2022.évi költségvetési rendelet-
tervezetének I. fordulóját tár-
gyalta a képviselő-testület, en-
nek során számos ponton mó-
dosította a tervezetet. Ezután a 
gyermekintézmények 2022-es 
évi nyersanyag norma emelésé-
ről, majd a Dunaföldvári Eszter-
lánc Óvoda, Bölcsőde és Konyha 
rehabilitációs foglalkoztatottak 
jogviszonyának meghosszabbí-
tásáról, illetve az intézmény 
nyári nyitva tartásáról döntöt-
tek. A testület módosította a 
Dunaföldvár Család- és Gyer-
mekjóléti Szolgálat és Alapszol-
gáltatási Központ Szakmai 
Programját, illetve a Dunaföld-
vári Művelődési Központ és 
Könyvtár Szervezeti és Műkö-
dési Szabályzatát. 

A képviselők véleményezték a 
Dunaföldvári Beszédes József 
Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola felvételi kör-
zethatárait a 2022/2023. tanévre, 
majd módosítottak Dunaföldvár 
helyi építési szabályzatról szóló 
önkormányzati rendeletét. Tá-
jékoztatást hallgattak meg ki-
emelt dologi kiadások felhasz-
nálásáról, illetve az SzMSz alap-
ján tett kötelezettségvállalások-
ról.

A következőkben Horváth 
Zsolt polgármester érintettségi 
bejelentése után a képviselő-
testület döntött a polgármester 
2022. évi illetményének, költ-
ségtérítésének mértékéről. E 
szerint 2022. január 1. naptól 
Horváth Zsolt főállású polgár-
mester a helyi önkormányza-
tokról szóló törvény alapján ha-
vonta 845.000 Ft illetményre 
jogosult. Felsőfokú idegen nyel-
vi pótlékát (orosz, C – komplex- 
típusú) a 2022. évi költségvetési 
rendeletben meghatározott il-
letményalap 100%-a/hó, kö-
zépfokú idegen nyelvi pótlékát 
(angol, A – szóbeli – típusú a 
2022. évi költségvetési rendelet-
ben meghatározott illetmény-
alap 30%-a /hó összeggel álla-
pítja meg. Horváth Zsolt főállá-
sú polgármester az illetményé-
nek 15%-ban meghatározott, 
126 750 Ft összegű költségtérí-
tésre jogosult. Ezek után a tes-
tület megállapította a polgár-
mester 2022. évi szabadságait.

A következő napirendekben a 
képviselők megállapították az 

Pontosítás
Dunaföldvár képviselő-testülete 2021. december 14-i ülésének 

136/2021 (XII.14) KT határozata érvényét vesztette, mivel a sport-
klub a benne foglaltakat nem vállalta. Erről a lap olvasóit is sze-
rették volna tájékoztatni. 
Tisztelt Polgármester Úr!
Tisztelt Képviselő-testület!

A 136/2021 (XII.14.) KT határozatban foglaltakat a HOLLER 
UNFC nem tudja teljesíteni.

A 3.000.000 Ft támogatást a Holler UNFC visszafizette Duna-
földvár Város Önkormányzat számlájára.

Az Önkormányzat eddigi és jövőbeni támogatását köszönjük.
Köszönettel: Holler Ferenc

Tá mo ga tó ink
Dunaföld vár Vá ros 

Ön kor mány za ta
Dr. Süveges Árpádné

Kiss Lajos Csaba
Ráthgéber Lás zlóné
Petrovics Józsefné
Dr. Hallai Róbert

Jákli Mihály

A napirendek, az előterjesztések 
és a döntések jegyzőkönyve a 
város honlapján megtekinthető-
ek

alpolgármester 2022. évi tiszte-
letdíját és költségtérítését – 
érintettsége bejelentése után. E 
szerint 2022. január 1. naptól dr. 
Süveges Árpád Róbertné alpol-
gármester tiszteletdíját a helyi 
önkormányzatokról szóló tör-
vény alapján bruttó 380.250 Ft/
hó összeggel, költségtérítését 
bruttó 57.038 Ft/hó összeggel ál-
lapítja meg.

A képviselők döntöttek a 
2022. évi vásár és önkormány-
zati nagyrendezvények egész-
ségügyi biztosításáról, majd 
Dunaföldvár, Mészáros u. 8. 
szám alatti ingatlanon épületek 
lebontásáról, illetve a Duna-
földvár, Béke tér 13. szám alatti 
volt könyvtár épületrész hasz-
nosításáról. A testület vállalko-
zókat választott ki a 2021. évi 
zártkerti program megvalósítá-
sára, majd döntött a Jövőnk 
Energiája Térségfejlesztési Ala-
pítványhoz történő pályázatok 
benyújtásáról, illetve megtár-
gyalta az Integrált Településfej-
lesztési Stratégiát 2021–2027 kö-
zött.

Ezután a testület döntött pá-
lyázat benyújtásáról az önkor-
mányzati feladatellátást szolgá-
ló fejlesztések támogatására 
(Kossuth Lajos utca járdafelújí-
tás), majd Dunaföldvár Város 
Településrendezési tervének 
módosítása következett, illetve 
a települési önkormányzattal 
kötött együttműködési megál-
lapodás felülvizsgálata.

A következő napirendekben a 
képviselő-testület támogatta 
Dunaföldvár Város kommuni-
kációjának fejlesztését, majd 
ingatlan felajánlásról, illetve in-
gatlan vásárlási ügyekről dön-
tött.

A zárt ülésen Dunaföldvár Vá-
ros Önkormányzata Képviselő-
testülete a városi kitüntetések 
adományozásáról döntött. «
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Lajkó An-
dor, a Városfej-

lesztési és Műszaki Iro-
da vezetője több megkez-

dett beruházásról is beszá-
molt lapunknak. A Bölcske utca 

járdájának felújítása, a Kossuth La-
jos utca egy járdaszakaszának felújí-

tása és a vásártér csarnoképületeinek 
kialakítása már elkezdődött, és remé-
nyeink szerint tavaszra be is fejeződik. 

Összeállításunkban ezeket a beruházá-
sokat mutatjuk be, bónuszban pedig két 
befejezett projektet. 

BaksayErika

Bölcske utcai járdafelújítás
Tavaly év végén készült el 

a Bölcske utca teljes útfel-
újítása, melynek terveiben 
szerepelt a vízvezetékek és 
a csapadékvíz-elvezetés tel-
jes korszerűsítése is. Utób-
bival kapcsolatban merül-
tek fel hibák, hiányosságok, 
emellett a járdák cseréje is 
szükségessé vált. A munká-
latok elvégzésére az önkor-
mányzat részben állami tá-
mogatásból részben önerő-
ből 80 millió Ft értékben 
tervezte meg a projektet. A 
járda megépítésével az út-
felújítás során felmerült 
problémákat is orvosolja a 
kivitelező Soltút Kft. 

A munkálatok nyomán a 
járda teljes mértékben át-
épül a közterületi kapube-
járókkal egyetemben a pi-
actértől a Bölcske utca 50 
környékéig. Ahol a járda és 
az út között bőven van hely, 
ott később füvesítenek, il-
letve fákat ültetnek, a kes-
kenyebb részeket teljesen 
leburkolják a térburkolattal. 
Kérdésünkre, hogy miért 
jobb a járdákat térkővel bo-
rítani más szilárd burkolat 
helyett, a műszaki szakem-
ber két jó indokot is mon-
dott: egyrészt probléma 
esetén egyszerű megbonta-
ni majd visszarakni, más-
részt némileg segít a csapa-
dék elszivárogtatásában.

Az útépítés folyamán fel-
merült vízelvezetési prob-
lémákat most nagy alapos-
sággal próbálják megolda-
ni: a tervezőkkel három-
szor is végigjárták a kérdé-
ses területet, és az érintett 
ingatlanok tulajdonosaival 
a helyszínen egyeztettek. 

Technikai értelemben 
nem egyszerű a dolguk: az 
út és a kerítések között né-
hol olyan keskeny a hely, 
hogy nagyon rövid úton 
kell elég nagy szintkülönb-
séget áthidalni. 

A projekt része 
még az ún. „föld-

vári lefolyók” (a ma-
gasból az útra kiveze-

tett csapadékvizek) meg-
szüntetése, így a bicikliseknek 
hamarosan nem kell majd vá-
ratlan zuhannyal számolniuk, 
ha erre kerekeznek. A kifolyók 
helyett rácsos folyókák lesznek, 
illetve zárt elvezetők a járda 
alatt. 

A beruházás teljes mértékben 
önkormányzati hatáskörbe tar-
tozik, az átadás határideje már-
cius 31.

Vásártér – fedett vásárterület
A vásártéren is megkezdőd-

tek a földmunkák a leendő 
csarnokterület alapozásához. A 
három fedett árusítóhely egyi-
kének tetején egy 8kW-os nap-
elemes rendszert alakítanak ki, 
amellyel lényegében fedezik 
majd a vásárterület áramellá-
tását. Mivel az aggregátoros 
áramellátást az önkormányzat 
kitiltotta a vásártér területéről, 
helyette biztosított áramfor-
rást. A megépülő napelemes 
rendszer egész évben termel 
majd áramot, viszont csak a 
vásárok ideje alatt használ, a 
felesleget visszatölti a hálózat-
ba, amelyet aztán évente szá-
mol el.  

Maga az fedett eladótér 5 db 
10x8 méteres tengelytávolságú 
acél szerkezet, 40 db zárható 
árusító asztallal, az épületek 
között kőzúzalékkal leszórva. 
Készülnek még kerékpár táro-
lók, fertőtlenítő egységek, és ki-
kerül egy térfigyelő kamera-
rendszer is. 

A kivitelező a Gemenc BAU 
Kft., és a GMZ TERV Kft. (a kő-
zúzalékos útra). A beruházás 
teljes mértékben önkormány-

zati, nagyjából 100 millió Ft 
értékben (melyből 15% az ön-
erő). Az átadás határideje má-
jus vége. 

Kossuth Lajos utcai járdafelújítás
Méghozzá a bölcsődétől a 33. 

számig, szintén térköves burko-
lattal. Ez is egy komplex felújí-
tás, a vízelvezetés és útszegély 
megépítésével együtt, egy he-
lyen támfal építésével. 

A nagyobb részben belügy-
minisztériumi pályázatból el-
készülő, 40 milliós önkormány-
zati beruházás kivitelezője a 
GMZ TERV Kft, az átadás határ-
ideje március 31. 

És ami már elkészült: a buszpályaudvar 
világítása

Sokan reklamáltak és igazuk 
volt: teljesen leromlott már a 
buszpályaudvar közvilágítása, 
az önkormányzat tehát nagyjá-
ból 2.2 millió Ft-ból cserélte a 
teljes térvilágítást, a várakozó 
helyeken a fénycsöveket és ar-
matúrákat. Hogy teljes legyen a 
felújítás, hamarosan a Duna-
földvár fényfelirat is megszé-
pül. 

Új közvilágítás a Kossuth Lajos utcában
…egészen a Rákóczi utcáig 

bezárólag. Helyükre kerültek az 
új lámpatestek, a fura csupasz-

ságot az okozza, hogy a sok 
vezeték, zsinór immár a 

föld alá került. Lesznek 
fák is a kivágott 

fák he-

lyén, kert is, ahol elfér, de nagy 
elővigyázatossággal kell ültetni, 
mivel a földben húzódik immár 
az ivóvíz, közvilágítás, csapa-
dékvíz-elvezetés, gáz, szenny-
víz, kábeltévé és áram. 

A beruházás teljes mérték-
ben önkormányzati önerőből 
épült, értéke nagyjából 30 mil-
lió Ft. «

220 millió forint értékben kezdődtek 
beruházások Dunaföldváron
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És ezzel a dunaföldvári képviselő-testület leg-
régebbi tagja. Úgy is mondhatjuk, egyidős az 
önkormányzattal. Ebből az alkalomból jubileu-
mi gyűrűt vehetett át Dunaföldvár polgármes-
terétől.  

BaksayErika

– A rendszerváltás óta az 
egyetlen ilyen.

– Igen, a kezdetektől tagja va-
gyok a képviselő-testületnek. 
Ironizálhatnék, hogy ennek ki, 
mennyire örül, ki sokallja, ki lát 
szívesen. Engem gyakran látni a 
tv-ben, persze, nem csak kép-
viselőként, fennforgok itt–ott, 
tény, gyakran teszek róla, hogy 
lássanak. Így vagy úgy, 30 éve 
élvezem a lakosság bizalmát, 
hiszen megválasztottak. A tény-
kedésem lényegében egyidős a 
rendszerváltással.

– Ha valakinek, Széles János-
nak rátekintése van erre a 3 év-
tizedre. Mi változott?

– A rendszerváltást tanul-
nunk kellett, az önkormányza-
tiság teljesen új volt mindenki-
nek. Úgy tűnt, a képviselőség 
némi hatalom, némi bizalom, a 
városért. Tanultam a demokrá-
ciát, a képviselőséget. Előnyöm 
volt, hogy húsboltban dolgoz-
tam, amiből két darab volt a vá-
rosban, nem lehetett máshova 
menni, mindenki ismerte a 
Csutkást, Jancsikát. Ez meghoz-
ta a bizalmat a lakosságtól. Ak-
kor még a Független Kisgazda-
párt tagja voltam, fiatal gyerek, 
de a többiek szerették volna, ha 

képviselem az érdekeiket. Ők 
lehetőséget láttak bennem, a 
demokrácia meg elhozta a lehe-
tőségeket.

Sokat kellett tanulnunk, hogy 
mire van lehetőségünk, mire 
van jogunk, mire van kötele-
zettségünk. Mindezek tudatá-
ban kellett megfelelni az elvárá-
soknak. Egy igen vagy nem rög-
tön hozott 100 haragost, ha a 
döntés nem az ő érdekeit kép-
viselte. Ezt meg kellett szokni, 
együtt kellett vele élni, a nagy 
demokráciában mindenki azt 
gondolta, hogy az ő szava érvé-
nyesülhet. 

Először volt a 12 tagú testület, 
ez időközben nyolcra redukáló-
dott. Voltak polgármester cse-
rék, egyéb változások, de én 
még itt vagyok. A Csutkás meg-
ítélése biztos változott időköz-
ben, de az biztos, hogy 30 év 
alatt ki lehetett ismerni engem.

– Nem tartod magadban a 
véleményedet. Ez eléggé meg-
osztó tud lenni. Vajon még min-
dig forrófejű vagy?

– Nem direkt van, a helyzet 
hozza. Nem értek mindenhez, 
nem értek a joghoz, ezért józan 
paraszti ésszel próbálok gon-
dolkozni, mint az egyszerű em-
ber. Ha valamire mondják, hogy 
valamilyen, de én közben ér-
zem, hogy az nem úgy van, ak-
kor nem tudok hallgatni. A vá-
ros érdeke miatt nagyon sok-
szor konfrontálódtam már. Az 
tetszik, hogy nálunk nincs frak-

ciózás, az ügyek mögött leg-
többször lakossági érdekek hú-
zódnak meg. Lobbi, mondjuk a 
Bölcske utcai járdáért, vagy bár-
mi másért. A konfliktusokat 
mindig is felvállaltam. Senki-
nek nem a háta mögött mon-
dok semmit, szerintem ez a 
korrekt. Mondjunk ki mindent. 

Nem tudom, változtam-e, de 
senkinek nem mondok nemet, 
ha segítséget kér. Vízvezeték 
kell? Hajtom. Út kell? Hajtom, 
akkor is, ha nem Bölcske utca. 
Persze nem mindig egyeznek az 
érdekek.

– Mi a földváriak érdeke?
– Hogy Földváron érezze ma-

gát jól a földvári. Legyen vonzó, 
hogy jöjjenek ide mások is. Jó itt 
élni, jó helyen vagyunk, vi-
szonylag jómódúak vagyunk, 
közel mindenhez, a közlekedés 
jó, valójában jók az adottsága-
ink, hát a város cselekedjen úgy, 
hogy szívesen jöjjenek ide. Úgy 
érzem, az ő érdekeit kell képvi-
selni. Úgy gondolom, nekem ez 
sikerült. «

A háziorvosok 
péntek délutáni 
12 órától 17 óráig 
történő rendelési 
ideje
2022.02.18. Dr. Móricz Zoltán
2022.02.25. Dr. Hallai Róbert
2022.03.04. Dr. Englert Rolland
2022.03.11. Dr. Dr. Palkó Ágnes
2022.03.18. Dr. Móricz Zoltán
2022.03.25. Dr. Hallai Róbert

A decemberi képviselőtestületi ülésen az ön-
kormányzat tagjai Jákli Viktort köszöntötték 
abból az alkalomból, hogy tizenöt éve tagja a 
testületnek. Horváth Zsolt polgármester ez al-
kalomból emléklapot is átadott neki, megkö-
szönve eddigi munkáját, és sok sikert, jó e-
gészséget kívánt a továbbiakban is. 

SzabadosSámuel

Viktor 2006-ban indult a vá-
lasztásokon. Keresztes Lajos és 
Takács Zoltán keresték meg, 
hogy induljon a Fidesz színei-
ben, ezt nem vállalta fel, mivel 
egyik pártnak sem volt a tagja, s 
nem is akart lenni, viszont a Fi-
desz támogatását elfogadta és 
bekerült a testületbe. A megke-
resés és rábeszélés nélkül való-
színű nem indult volna a válasz-
tásokon. Döntésében támogatta 
a családja, a helyi gazdák és sok 
barát, ismerős. A MAGOSZ / Ma-
gyar Gazdák Országos Szövetsé-
ge/ tagjaként munkája során 
igyekszik a mezőgazdasági vál-

lalkozók és elsősorban a helyi 
gazdák érdekeit képviselni sok 
más feladata mellett. A mező-
gazdasági bizottság tagja lett, je-
lenleg a városfejlesztési és me-
zőgazdasági bizottság elnöke. 

Nagy sikernek tartja, hogy 
Széles János képviselőtársával 
együtt sikerült újjászervezni a 
Mezőőrséget, mely a gazdák és a 
város érdekében hatóságként 
működik, főleg a külterületen. 
Munkájukra mind a mai napig 
nagy szükség van. Testületi tag-
ként a város napi életét nagyon 
széles skálán kell követnie. A 
kultúra, szociális helyzet, okta-
tás, sport területén felelősségtel-
jes döntéseket kell hozni. Gyak-
ran keresik fel egyéni problé-
mákkal az emberek. Az ő érdek-
képviseletüket is fel kell vállalni. 
A döntés viszont a testület joga, 
ezt el kell fogadni, ha tetszik, ha 
nem. Ebből kifolyólag Viktort is 
gyakran érik kritikák, de szeren-

csére dicséretek is. Örül annak, 
hogy a jelenlegi testület viszony-
lag egységes, a tagok valóban 
igyekeznek a város érdekeit kép-
viselni. Természetesen vannak 
viták, politikai jellegű nézetkü-
lönbségek is, de szerencsére 
nem ezek határozzák meg el-
sődlegesen a testület munkáját. 

Jákli Viktor igazi közéleti em-
ber. Egy sikeres gazdaság veze-
tése mellett ellátja képviselői 
feladatait, a Máltai Szeretetszol-
gálat helyi szervezetének elnö-
ke, tisztséget visel az egyház-

községben, a MAGOSZ-ban, s 
mindemellett gondját viseli né-
pes családjának, bár gyerekei 
már felnőttek. A kérdésre, hogy 
mindezt hogy bírja energiával, 
igen bölcs választ adott. Az évek 
múltával az emberi lendület az 
energia sem a régi. Kevesebb 
feladatot kell vállalni, csak any-
nyit, amennyit biztosan teljesí-
teni tud az ember. Ugyanakkor 
jó munkatársakat, kollegákat 
kell választani, akik segítenek a 
problémák, feladatok megoldá-
sában. «

Megjelenik3500példányban
KiadjaaPart-Oldalak
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Tizenöt éve az önkormányzati munkában

30 éve képviselő Széles János
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Nem először merült fel és nem is csak a mi fe-
lületeinken tárgyaltuk a nagy, „kell-e körfor-
galom?” kérdést, visszatérő témának bizo-
nyul a város életében. Az elmúlt időszakban 
sajnos a lámpa többször is önkényesen kivon-
ta magát a forgalomból, így felmerült bennünk 
a gondolat: vajon mi lesz a sorsa? Lesz körfor-
galom helyette? 

KelemenDorottya

Egyszer már mi is tárgyaltuk a kérdést
Menjünk vissza egy kicsit az 

időben, egészen 2007-ig, ami-
kor is címlapunkon már feltűnt 
egy körforgalom képe, amit ter-
mészetesen egy képszerkesztő 
programban készítettünk el. 
Abban a lapszámunkban rövi-
debb cikk taglalta a témát „Köz-
ponti kérdés” címmel, ami tu-
lajdonképpen egykori polgár-
mesterünk, Nagy Gáborné fel-
hívása volt a város lakosai szá-
mára. Ötleteket, javaslatokat 
vártak azzal kapcsolatban, hogy 
a 2009-től kezdődően megvaló-
suló, a belvárost érintő fejlesz-
tési tervekbe milyen ötletek ke-
rüljenek. 

30 éve miénk a lámpa 
Én még nem is emlékezhetek 

arra, hogy milyen volt, amikor 
még nem volt, ugyanis már 
több mint 30 éve ez a jelzőlám-
pa irányítja a kereszteződést. Az 
elmúlt időszakban viszont in-
kább azért volt a „köztudatban” 
a lámpa kérdése, mert bizony 
sokszor nem működött. Online 
felületünkön már tárgyaltuk a 
témát, akkor a műszaki irodá-
ból olyan információt kaptunk, 
hogy a sárga villogóra váltás 
akkor következik be, ha vala-
melyik piros égő tönkremegy. 
Január 25-e környékén például 
a kimaradást az okozta, hogy a 
szélvihar miatt a Kossuth L. ut-
ca felőli lámpa piros un. maszk-
ja kiesett, és az égő megsérült. 

Biztonságos lehet a körforgalom? 
A megoldás felől érdeklődve 

egyértelműen a körforgalmat 
kaptuk válaszként, merészen 
ezért is tettük fel a kérdést cik-
künk végén: „Mit gondoltok, 
kell körforgalom a központba?”

A felvetést több ízben is bon-
colgatjuk, többek között Lajkó 
Andorral, aki a Városfejlesztési 
és Műszaki Iroda vezetője. Egyik 
alapvető kérdésünk irányába az 
volt, hogy miért van egyáltalán 
szükség arra, hogy leváltsuk a 
lámpákat egy körforgalomra.

„A forgalmi helyzet változása 
indokolja a körforgalom kiala-
kítását, egyre több gépjármű je-
lenik meg a Béke téren, vala-
mint a forgalmi irányok is na-
gyon változóak, melyet a jelző-
lámpa programozásával nem 
lehet követni, ezért fordul elő 
az, hogy nyári időszakban hol a 
Kossuth Lajos utcán áll a kocsi-
sor, hol a Sóház utcán. Szem-
pont volt a gyalogosok közleke-
désének az akadálymentesítése, 
a Paksi utca felőli kerékpáros 
forgalom átvezetése a Béke té-
ren a Mészáros utca irányába, 
illetve a Kossuth Lajos utcában 
és a Béke téren felszabaduló 
közlekedési sávok helyén par-
kolók kialakítása. A kerékpár 
utat használva elérhetővé válik 
a városközpont, az autóbusz 
pályaudvar, a gyalogos közleke-
dés, a járdák és gyalogátkelőhe-
lyek szabványos kialakításával 
zavartalanabb lesz és a mozgá-
sukban korlátozottak közleke-
dése is könnyebbé válik. A ter-
vezett kialakítás (balra–jobbra 
kanyarodó-, gyorsító sávok 
megszüntetése, sebességcsök-
kentő küszöbök kiépítése, 
nyomvonalelhúzás) miatt a for-
galom sebessége kisebb lesz, 
biztosítva így a gyalogos- és 
járműforgalom összhangját. A 
körforgalmi csomópont kialakí-
tásával a keresztezés kapacitása 
nem csökken, viszont a forga-
lom lebonyolítása zavartala-
nabbá válik, s nem utolsó sor-
ban jelentősen hozzájárul a kis-
városi városközpont korszerű 
megjelenéséhez, csökken a ká-
rosanyag kibocsátás, a környe-
zetszennyezés.”

Mi a helyzet a gyalogosokkal? 
A kommentek között a leg-

többen a gyalogosokra hívják 
fel a figyelmet és miattuk ag-
gódnak a körforgó építése kap-
csán, ezért erre is rákérdez-
tünk:

„A gyalogosok áthaladását 
segíti a sávok közötti pihenőszi-
get, illetve a csomópont is telje-
sen akadálymentessé válik. A 
beruházás elindításáról a kép-
viselő-testület dönt, az építési 
engedélyt a Tolna Megyei Kor-
mányhivatal Közlekedési Ható-
sága adja ki, melyet már egy-
szer az önkormányzat 2016-ban 
megkapott, de az eltelt időszak-
ban forráshiány miatt a beru-
házás nem kezdődhetett el, az 
engedély érvényessége lejárt.”

Mit takar az Integrált Stratégiai Terv? 
Sok szó esett tervekről és do-

kumentációkról, ezért érdemes 
kitérni erre is. Amikor rákere-
sünk a fent nevezett dokumen-
tumban arra a szóra, hogy „kör-
forgó”, akkor a következő szö-
vegrészt találjuk: 

„A Béke tér rekonstrukciója 
körforgó kiépítését foglalná 
magában (jelzőlámpás keresz-
teződés megszüntetése). A te-
rületen új parkolók építésére 
mutatkozik igény, tekintettel a 
közelben található üzletek és 
intézmények forgalomvonzó 
jellegére. A beruházás kerék-
pársáv kialakítását is tartalmaz-
za, a belváros kerékpáros meg-
közelítésének könnyítése érde-
kében. A Béke tér – Fehérvári 
utca útcsatlakozás átépítésével 
egy forgalomtechnikai beavat-
kozás révén biztonságosabb 
közlekedési kapcsolat valósulna 
meg. A projekt megvalósulásá-
nak helyszíne: Dunaföldvár, Bé-
ke tér 1636, 4168, 4167, 4166, 
4169, 4165, 1061, 4170 hrsz. 

A projekt becsült költsége: 
2.000 MFt.”

Mit mondanak a kommentek? Körforgó 
vagy lámpa? 

A kommenteket összesítve 
vegyes érzelmek kavarognak 
bennem, elsősorban azért, mert 
eddig nagyon sok embertől hal-
lottam már, hogy mennyivel 

jobb lenne egy körforgó, a kom-
mentek azonban most ennek az 
ellenkezőjét sugallják. Online 
cikkünk a weboldalunkon és a 
közösségi média oldalakon is 
több kommentet generált, ezek-
ből készítettünk egy rövid össze-
sítést: a lámpa vitte a prímet, 
dupla annyian írták, hogy job-
ban preferálnák ezt a megoldást. 

A hozzászólásokból egyértel-
műen kiderült, hogy sokan a 
gyalogosokat féltik, akiknek 
lámpa híján arra kellene ha-
gyatkozniuk, hogy az autósok 
valóban átengedik-e őket a zeb-
ránál. A reggeli csúcsidőszak ki-
fejezetten problémás lehet, hi-
szen a legtöbb gyalogos is akkor 
közlekedik a központban. Töb-
ben utaltak arra is, hogy nincs 
elég hely egy körforgalomnak, 
ha túl kicsi lesz, akkor félő, 
hogy még könnyebben levágják 
majd az utat, ezzel utat engedve 
baleseteknek. 

Mit ígér a jövő? 
A tervek már készen állnak a 

Béke tér rekonstrukciójára, 
azonban még 2014 márciusára 
datálhatóak vissza ezek a doku-
mentumok. Tekintettel arra, 
hogy hány év eltelt már azóta, 
hogy ezeket kiadták, feltétlenül 
szükséges lesz a frissítésük az 
azóta módosult jogszabályok-
nak, szabványoknak megfelelő-
en, valamint új közmű egyezte-
tések is elengedhetetlenek a 
projekt megvalósulásához, tud-
tuk meg Lajkó Andortól. 

Fontos kiemelni, hogy a kép-
viselő-testület már elfogadta 
azt a tervet, amiben szerepel a 
Béke tér felújítása, benne a 
lámpás csomópont helyett egy 
körforgalom kialakítása, a város 
szabályozási terve is ezt tartal-
mazza. Mindezek megvalósítá-
sa 1 évet venne hozzávetőlege-
sen igénybe, a projekt kezdete 
pedig a pénzügyi forrásokhoz 
köthető. «
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Dunaföldvár kulturális életéért kifejtett tevé-
kenységéért a Dunaföldvár Kultúrájáért Ala-
pítvány kuratóriuma a Dunaföldvár Kultúrájá-
ért Díjat 2022-ben Szászvári Józsefnének ítél-
te. Ahogy ez a díjátadón a méltatásban el-
hangzott, Terike a város megbecsült, elismert 
polgára. Több évtizedes tanári pályafutása a-
latt annyi emberrel találkozott tanári vagy 
szülői minőségében, ami önmagában komoly 
ismertséget jelent, ő azonban közéleti szere-
pet is vállalt, a maga csendes, szerény mód-
ján. És teszi ezt napjainkban is, hiszen lapunk-
ban rendszeresen publikál, a mai napig érté-
ket teremt, hogy ne merüljenek feledésbe Du-
naföldvár valaha élt jeles személyiségei. Teri-
kével barátságos otthonában beszélgettünk.

BaksayErika

– Paksi lány vagy, ahogy jó-
magam is. Merrefelé nőttél fel?

– Akkor te tudni fogod, ez mit 
jelent: a Békavárosban nőttem 
fel. Ez Paksnak az a része, ami 
nagyjából a vízirendőrséggel egy 
vonalban, a Duna utca, Csónak 
utca, Halász utca környékét fogja 
be. Mellettünk a 6-os út és a 
bárka. El tudod képzelni, mi ha-
tározta meg a gyerekkoromat…

– A Duna.
– Csodálatos gyerekkorom 

volt. Csónakázás, fürdés, moz-

gás és sport, a háttérben pedig 
egy kiegyensúlyozott, biztonsá-
gos család. A környékbeli gye-
rekekkel az utcán éltük az éle-
tünket: utcát kerültünk, napes-
tig játszottunk, még olimpiát is 
rendeztünk magunknak. Meg-
bízhatóan együtt éltünk a Du-
nával, amiben akkoriban még 
sok volt az örvény, forgó. Volt is 
egy pislogó a parton, hogy je-
lezze a veszélyt. Mi azért bátran 
beúsztunk a vízbe esett labda 
után, gyakran több száz méter-
rel lejjebb sikerült csak partra 
evickélni, de nem nagyon fél-
tünk az ilyesmitől, pedig időn-
ként történtek végzetes balese-
tek. 

Az iskoláimat is Pakson jár-
tam, előbb az általánost az I. 
számú iskolában, majd a kö-
zépiskolát a Vak Bottyán gim-
náziumban. Olyan gyerek vol-
tam, akinek egyre jobb a tanul-
mányi eredménye, ahogy halad 
előre az iskola fokokban. Ez a jó 
tanáraimnak is köszönhető, de 
ilyen alkat is voltam: belejöt-
tem. 

A gimnázium vállalásának 
érdekes oka volt: apám – aki 

egyébként szobafestőként dol-
gozott – annak idején a hadse-
regnél nagyon ügyes volt a de-
kódolásban. Sokat mesélt ezek-
ről a dolgokról, és én azt tervez-
tem, híradástechnikai techni-
kumba jelentkezem. Így is tör-
tént, ám a felvételin elbuktam a 
rajzokon, az nem ment. Na, így 
maradt a gimnázium, lényegé-
ben jobb ötlet híján. 

– És bejött a gimi?
– Abszolút. Megint csak al-

kati kérdés, de én minden tan-
tárgyat szerettem. Nagyon 
szerettem a tanáraimat is, töb-
ben is erős hatással voltak 
rám, ők beszéltek rá arra is, 
hogy érettségi után jelentkez-
zek történelem–orosz szakra. 
Már a felvételihez vezető vo-
natúton fény derült egy csomó 
hiányosságomra, már ami az 
orosz nyelvet illeti. Velem uta-
zott ugyanis néhány másik je-
lentkező is, akik mindenféle 
versenyekről, meg országos 
eredményekről meséltek. El is 
buktam az oroszon, a töri vi-
szont remekül ment. Ajánlot-
ták, hogy próbáljam meg a 
magyart a töri mellé, de nem 
mertem, vagyis ezt az évet 
munkával töltöttem. A követ-
kező évben már tudatosan a 
történelem–testnevelés szak-
párra készültem, és fel is vet-
tek Pécsre. 

– Milyenek voltak a főiskolai 
évek?

– Ez az időszak is csodálato-
san alakult: remek csoportom 
volt, jól tanultunk, jól szórakoz-
tunk, jól éreztük magunkat. 
Igyekeztem, hogy ne terheljem 
annyira a szüleimet, így magas 
ösztöndíjat kaptam. Mellesleg 
ebben az időszakban NB II-ben 
kosaraztam, majd később ko-
sárlabda edzői minősítést, illet-
ve kézilabda segédedzőit is sze-
reztem. 

– Aztán Dunaföldvárra kerül-
tél. Hogy alakult itt a munkád?

– Az 1970–71 es tanévtől kezd-
tem el tanítani Dunaföldváron, 
az általános iskolában. Sziegl 
Feri bácsinak tulajdonképpen 
egy testnevelő kellett, emellé 
pedig oroszt kaptam egy dara-
big, de azt is szerettem. Nyug-
díjas koromig 8 osztályt vittem 
végig osztályfőnökként. 

Itt, Földváron az atlétika mel-
lett a kézilabda volt a favorizált 
sportág, ebben dolgoztam 81-ig. 
Két jó kézilabda csapatunk volt 
ebben az időben, az egyiket 
Rostási Öcsi, a másikat Szauter 
Zoli határozta meg. Nagyon si-
keresek voltunk, később Kere-
kes Peti foglalkozott velük és 
vitte őket az úttörő olimpiákra. 
2000-től a lányokkal foglalkoz-
tam, atlétikát és kézilabdát 
edzettem velük, mindig felju-
tottunk a járási, megyei verse-
nyekre. 

Nagy örömömre később az-
tán történelmet is taníthattam. 
Ez is szép időszak volt, nagyon 
élveztem azt a változatosságot, 
amit kínált. Csak egy példát 
mondok: amikor 5 osztályt ta-
nítottam párhuzamosan, vagy-
is A,B,C,D és E osztály is volt az 
iskolában, akkor megesett, 
hogy egy napon mind az 5 osz-
tálynak tanítottam ugyanazt az 
anyagrészt. Mégsem volt két 
egyforma óra, a gyerekek ér-
deklődése, kérdései, reakciói 
mást és mást hoztak ki az órá-
ból. És ez a történelem egyik 
szépsége. 

– A történelem szeretete mel-
lett a helytörténeti kutatás a 
szenvedélyed. Ennek számos bi-
zonyítéka lett az évek során.

– A tanítás is sok élményt 
nyújtott, ezen belül is nagyon 
szerettem a honismereti szak-
kört, már csak azért is, mert 
mindig fontosnak tartottam, 
hogy az ember megismerje an-
nak a településnek a múltját, 
ahol él. 

Ezért is kapcsolódtam be a 
Berze Nagy Ilona Városi könyv-
tár Helytörténeti Klubjának 
munkájába, miután nyugdíjba 
mentem. Időm volt rá, belevet-
hettem magam a kutató munká-
ba. 2009-ben a klub szerkeszté-
sében elkészült a „Földvári tab-
ló” Életrajzok és arcképek Duna-
földvár múltjából című kötet, 
melynek egyik szerzője voltam. 
Két év múlva a munka folytatá-
sának eredményeként megjelent 
a második kötet, az Életrajzok és 
arcképek Dunaföldvár múltjából 
és jelenéből. 

– És következett a teljesen sa-
ját munka, a Beszédes József és 
Dunaföldvár. Ez hogyan szüle-
tett?

Dunaföldvár Kultúrájáért
Portré Szászvári Józsefné, Terikével

►
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– Beszédes József megha-
tározó alakja városunknak. Az, 
hogy az ő életéről, munkálko-
dásáról legyen egy hiteles hely-
történeti mű, kötelessége az 
utókornak. Ez már egy nagyobb 
feladat volt. Több évi kutató-
munka, levéltárazás előzte meg 
a 2012-es kiadást. Nagyon érde-
kes helyekről szereztem be az 
információkat, így megfordul-
tam az Országos Széchenyi 
Könyvtárban, egyetemi levéltá-
rakban, a Kalocsai Főegyház-
megyei Levéltárban, különböző 
plébániák anyakönyv táraiban, 
a ferences levéltárban. Nagyon 
büszke vagyok a kötetre, örülök, 
hogy a megszületésével az én 

munkám lehet a forrása azok-
nak, akik kíváncsiak szülőváro-
suk történetére.  

– Egyértelmű, hogy van ben-
ned dokumentáló hajlam. Ezt 
bizonyítja a sok régi kép, de sa-
ját fotók is, amelyeket megosz-
tasz különböző média felülete-
ken. És külön öröm, hogy a 
Part-Oldalakba is rendszeresen 
írsz, felkutatod és bemutatod 
nekünk azokat a személyisége-
ket, akik egykor fontos szere-
pet játszottak városunk életé-
ben.

– A kép hiteles és tárgyilagos 
kordokumentum. Fontosnak 
tartom, hogy fennmaradjanak 
az utókornak, ezért nem csak 

gyűjtöm a régi képeket, hanem 
fotózok is, hiszen a mai kép 
egykor történelem lesz. Az pe-
dig a kutatómunka sajátossága, 
hogy új érdekességeket, új in-
formációkat fedezek fel, új ar-
cok kerülnek elő a régi iratok-
ból. Ők Dunaföldvár múltja 
voltak. Meg kell ismernünk 
őket.

– Nem esett még szó a csalá-
dodról, hiszen a munkád mel-
lett itt alapítottál családot. 

– 1974-ben házasodtunk 
meg Szászvári Józseffel, aki a 
Gumiipari Szövetkezet cso-
portvezetője volt, otthonülő, 
csendes, jó ember és jó apa. 
Három éve veszítettem el, ta-
lán mostanára tudok már jól 
létezni nélküle. De szerencsé-
re itt van nekem a fiam, Zol-
tán, és a családja, két uno-
kámmal. Ők, a házam, udva-
rom, és a múlt kutatása töltik 
ki az életemet. «

Jónak lenni…
A szürke, sokszor borongós januári, februári napok mintha a 
karácsony körüli nagy adakozási, adományozási kedvet is el-
feledtetnék velünk…Pedig adni mindig jó. Tértől és időtől füg-
getlenül. 

V. LajkóAnita 

A dunaföldvári Eszterlánc Óvoda két 
óvodapedagógusa, Tarafásné Deák Csilla 
és Géczi-Grega Szilvia is hasonlóan véli. A 
– tanévkezdés környékén megfogalmazott 
– gondolatukat rövidesen tett követte, 
amikor kezdeményezésükre összefogott a 
Jókai utcai Tulipán csoport szülői- és gyer-
mekközössége, hogy valami jót tegyen.

Érzékenyítés. Ez volt a kulcsszó. A modern 
pedagógiában egyre gyakrabban használt ki-
fejezés azt jelenti, hogy tolerálható (vagy el-
fogadható) legyen számunkra másvalakinek 
a szokásostól való eltérése. „Ha már kisgyer-
mek korban próbáljuk 
megtapasztaltatni azt a 
gyerekekkel, hogyha ér-
zékenyek vagyunk má-
sok sorsára, problémái-
ra, nehézségeire, azzal 
mi magunk is többé vál-
hatunk.” – vallja Csilla 
és Szilvi óvó néni. 

Az ötlet egyszerű 
volt: „Egy gyermek, 
egy játék”. Vagyis min-
den „tulipános” kis-
gyerektől kértek egy 
olyan – használt, de jó 
állapotban levő – játé-
kot, amelyet önmaga 

választott ki odahaza, és ajánlott fel egy 
olyan gyermek számára, akinek nagy örö-
möt jelent egy–egy ilyen adomány.

Először az előszállási gyermekotthon la-
kóinak szánták volna az összegyűjtött já-
tékokat, de idő közben kiderült, hogy ott 11 
év felettiek a lakók, így az óvódás kort és 
annak játéktárát már rég „kinőtték”.

Idő közben Kuti Valéria, a Vöröskereszt 
helyi szervezetének elnöke ajánlotta figyel-
mükbe azt a budapesti (Iványi Gábor által 
létrehozott) alapítványt, amely főleg hátrá-
nyos helyzetű gyermekeknek, hajléktala-
noknak, katasztrófa által sújtottaknak nyújt 
segítséget. Végül erre a szervezetre esett a 
választásuk. Az óvodai gyűjtés két héten át 
folyt, a gyerekek lelkesen érkeztek a „kin-
cseikkel”. Egymást lelkesítették, napi téma 
volt közöttük a „ki mit hozott ma” a – szá-
mukra ismeretelen – gyerekek részére. 

A kezdeményezésnek intézményen belül 
is hamar híre ment, a 
Kossuth utcai és a Jó-
zsef utcai telephelyek is 
bekapcsolódtak: ők 
nem játékokat, hanem 
tisztító- és tisztálkodási 
szereket tettek az egyre 
gyarapodó „csomagba”.

A gyűjtés végeztével 
Kuti Valéria és Rivnyák 
Erika juttatták el az 
adományt a fővárosba 
február első napján.

Az adományt az 
abaújkéri Wesley Já-
nos Iskola gyermekei 
között osztották szét. «

►
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1945–49, majd 
az ötvenes évek megörökítő (k) 
után kiáltottak, de nem állt elő 
senki sem a XX. század elejé-
nek, közepének történetével.

Kezdő majd haladó történe-
lem- és földrajztanári munkám 
során a helytörténeti említések-
nél, a szakköri munkában is 
hiányzott egy új aktuális város-
történet. Idővel – 1980-as évek? 
– a gimnáziumban eljutottunk 
odáig, hogy fénymásolhattunk 
egy Cziráky-példányt, s így bel-
ső használatra – pl. Magyar 
László-verseny – használhat-
tuk.

S jött a sorsfordító 1989–90, a 
nagy fordulatok megtörténte, a 
kisebb–nagyobb tervek, elkép-
zelések, vágyak megfogalmazá-
sa országosan és a helyi társa-
dalmak szintjén. Ez az önkor-
mányzatiság, az újjászervezés, 
az átalakulások kora, így a helyi 
sajtó feléledése a korábbi ilyen 
jellegű, 1980-as évekbeli „mor-
zsák” után. Útjára indult az első 
rendszeres lap, majd idővel még 
egy, s a helyi televíziózás is.

Ekkortájt a korábbi évekhez 
képest is reálisab-

ban merült fel egy új 
Dunaföldvár-történet megírása. 
Közművelődési-kulturális kö-
rökben sűrűsödtek az efféle el-
hangzó gondolatok: „meg kéne 
írni”, „legalább a XX. századot el 
kellene készíteni”, „van, aki ter-
vezi, hogy megírja”, „vannak, 
akiknek jó anyagai, dokumen-
tumai vannak”, stb.

Keringtek az itt–ott valótlan, 
alap nélküli megállapítások, 
teltek az 1990-es évek – és to-
vábbra sem történt semmi.

Az évtized végén a fiatalab-
bik helyi lap körül csoporto-
suló Part-Oldalak Kulturális 
Egylet vetette fel mindenki 
másnál határozottabban, 
hogy: legyen egy monográ-
fiának nevezhető történeti 
mű Dunaföldvárról. Azaz 
görögből lefordítva: mono-
gráfia = egy leírás.

Az ötletet tettek követték; 
szerzők, kiadó, anyagi hát-
tér, nyomda felkutatása. A 
szervező egylet tagjai meg-
találtak-meggyőztek négy 
szerzőt, összefogásukra 
pedig egy szerkesztőt.

Az ötfős gárda tagjai – 
változatos életutak, szak-
mai hátterek után – ki-

mondták az 

SzieglErika
Az ezredforduló előtt egyre 

több dunaföldvári lokálpatri-
ótában fogalmazódott meg, 
hogy az 1910-ben megjelent 
Cziráky monográfia folytatása 
időszerű lenne. Az 1999-ben 
megalakult Part-Oldalak Kul-
turális Egylet tagjai megke-
resték az önkormányzatot az-
zal a kéréssel, hogy álljon a 
születendő mű mellé, lehető-
ségeihez mérten támogatva 
azt. Nagy Gáborné polgár-
mester azzal a feltétellel vál-
lalta az anyagi és erkölcsi tá-
mogatást, hogy az egyesület a 
szervezésen és lebonyolításon 
túl a felmerülő költségek egy 
részét is előteremti. Így szüle-
tett meg az ötlet, hogy a még 
csak gondolatban létező mű-
vet annak bekerülési költsé-
gén elő lehet jegyezni. Meg-
tették sokan, így a munka el-
indulhatott. Az egylet megke-
reste azokat a szerzőket, akik 
vállalták, hogy időt, energiát 
fektetnek egy hiánypótló mű 
megalkotásába. 

Dr. Rosner Gyulát, Dr. Szalai 
Károlyt, Götzinger Károlyt és 
Bognár Zoltánt kértük fel az 
egyes történelmi korok meg-
írására. A legnehezebb feladat 
kétségkívül Bognár tanár úrra 
hárult, hiszen a II. világhábo-
rútól a monográfia megjele-
néséig eltelt időszak kutatat-
lan volt. A fejezetek elkészülte 

után Dr. Töttős Gábor „fé-
sülte össze", a különböző 
stílusban, ám mindenkép-
pen tudományos igénnyel 
megírt részeket. 

Jómagam a szerzőkkel tar-
tottam szinte napi kapcsola-
tot, mentem „Gyula bácsihoz" 
Paksra vagy Szalai tanár úrhoz 
Székesfehérvárra, ha egyeztet-
ni kellett a felmerült kérdések-
ben, és a noszogatás nem kel-
lemes feladatát is vállaltam. A 
mű írása jó ütemben haladt és 
2001 késő őszére összeállt Du-
naföldvár története az őskor-
tól napjainkig. Már „csak" a 
nyomdai munkák voltak hát-
ra. A dunaújvárosi TEXT 
Nyomdát bíztuk meg a mun-
kálatokkal, ami nagyon jó 
döntésnek bizonyult. Knyi-
hárné Fülöp Andrea tulajdo-
nos, cégvezető a technikai-
szakmai feladatokon túl sok 
késő éjszakába nyúló estét ál-
dozott fel, hogy a végső kor-
rektúrát a kitűzött határidőre 
elvégezzük. A kézirat 2001. de-
cember 31-én lezárult. A mo-
nográfia az önkormányzat, a 
támogatók és az egylet mun-
kájának köszönhetően 2002-
ben megjelent. A szerzők és 
szerkesztők köszönetet kifeje-
ző meleg szavai, melyek saját 
példányomat ékesítik a legér-
tékesebb köszönet a munká-
ért, amivel a monográfia meg-
jelenésében segíthettem. «

„Húsz év múlva… lehet, hogy találkozunk” – 
szól az ismert, könnyes-bús-filozofikus, bú-
csúzó diákdallá lett ének, melynek szövegét 
Komár László írta. Valamiért – miért is (?), tán 
az iskolában diákként, tanárként eltöltött 57 
év kapcsán – ez a dal jutott eszembe a 2022–
2002 közötti két évtizedről.

 BognárZoltán

Igen, leemelhetjük a polcról, 
kézbe vehetjük, lapozgathatjuk, 
keresgélhetünk benne, valóban 
elszaladt az idő: a „Dunaföldvár 
története az őskortól napjain-
kig” című kötet húsz éves.

Történelem iránt érdeklődő 
diákként az általános iskolában 
Ringbauer József tanár úrtól, a 
gimnáziumban Dr. Szalai Ká-
roly tanár úrtól hallottam a Dr. 
Cziráky Gyula által írt „Duna-
földvár története” című könyv-
ről.

1910-ben adták ki, a kevesek, 
akiknek megvolt, nem adták ki 
a kezükből, mi több, titkolták, 

hogy rendelkeznek vele, ne-
hogy valaki elkérje… Ahogy 
múlt az idő, sem folytatás nem 
született, sem a te-
lepülés történeté-
nek újrafeldolgozá-
sához nem fogott 
senki sem, a könyv 
l e g e n d á r i u m a 
egyre nőtt.

Bizony, a ke-
servesen nehéz 
1910 utáni törté-
netünkről lett 
volna mit meg-
írni Dunaföld-
várral kapcso-
latban is. Az 
első világhá-
ború, a viha-
ros 1918–20, a 
két világhá-
ború közötti 
időszak, a 
második vi-
lágháború, 

Előszó a monográfiáhozElőszó a monográfiához



9. oldal2022. február  ||

„igent”, – csak a magam 
nevében mondva: 
könnyelműen. Mert: 
igen nagy feladat tor-
nyosult fölénk, a XX. 
századi történet pedig 
– járatlan út volt.

Adott volt Dr. Ros-
ner Gyula régész, aki-
nek elsősorban az 
avarkor volt a szakte-
rülete. A legendás 
László Gyula tanítvá-
nya szekszárdi „mú-
zeumi ember” volt, 
aki régészetileg ki-
válóan ismerte az 
országot és a me-
gyét. A neki illő ős-
kor, ókor, s részben 

a középkor felelőse lett.
A középkor második felét az 

újkorral a XIX. század végéig Dr. 
Szalai Károly egykori dunaföld-
vári és székesfehérvári közép-
iskolai tanár, székesfehérvári 
egyetemi főiskolai kari tanár 
vállalta. Ő korábbi munkái nyo-
mán – földrajzi nevek össze-

gyűjtése, helytörténeti mun-

ka, disszertáció elké-
szítése – már járatos 
volt településünk 
múltjában.

A XIX.–XX. század 
fordulójától a II. vi-
lágháború küszöbéig 
Götzinger Károly vit-
te tovább a történe-
tet. Ő addigra már 
nyugdíjasként – a 
dunaföldvári köz-
művelődés vezető-
jeként eltöltött si-
keres évtizedek 
után – mint a helyi 
viszonyok ismerő-
je, a megírás egyik 
fő szorgalmazója 
lett az alkotói csa-
pat tagja.

A közelebbi múlt, a II. világ-
háború, a XX. század közepe, 
második fele, a századvég, az 
ezredforduló – Bognár Zoltán 
feladata lett. Az illető pályája 
derekán járó középiskolai tanár, 
akinek előnye volt, hogy a fenti 
gárdából debreceni egyetemi öt 
évét leszámítva a „legdunaföld-

váribb”, – sokat átélt helyi 

rokonsággal, ismerő-
sökkel, helyi kapcsolatokkal. 
Hátránya, hogy addig csak a 
földrajztudományban próbál-
kozott helyileg nem publikált 
szinten, illetve az 1990-es évek 
elején újságcikkekkel jelentke-
zett a „Dunaföldvár” című lap-
ban. Ez voltam én.

Az ügyet felkaroló egylet ke-
resett a fenti társasághoz egy 

olyan rutinos bölcsészt, aki 
– közép- és főiskolai tanár-
sága mellett – számos szek-
szárdi, Tolna megyei történe-

ti, irodalmi mű létre-

h o z á s á -
ban, szerkesztésében részt 
vett már. A helyi szintű kutatást 
ismerte, volt áttekintése az ará-
nyokról, a feladat bonyolultsá-
gáról. Ő, Dr. Töttős Gábor szek-
szárdiként lett szerkesztőnk, 
akinek – magyarosként – sti-
lisztikai, nyelvtani pontosságát 
jó volt magunk mögött tudni a 
munkában.

Utólag visszatekintve is érde-
kes: azt lehet mondani, hogy az 
„ezredfordulós” munka – elkez-
dődhetett.

( folytatjuk)
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Csányi Imre, a Dunaföldvári Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület parancsnoka január közepén még 
arról számolt be, hogy szerencsére az ünne-
pek környékén nem voltak a városunkban ko-
molyabb tűzesetek. Úgy tűnik, a lakosság is 
fegyelmezettebb volt, jobban odafigyeltek a 
fenyőfákra, a díszkivilágításra.

SzabadosSámuel

December közepén, egy autó-
pályán történt balesethez riasz-
tották őket, itt műszaki beavat-
kozást kellett végrehajtani. 
Könnyebb személyi sérülés tör-
tént, az autóban viszont jelen-
tős károk keletkeztek. Decem-
ber 22-én, a Mednyánszki utcá-
ban, hajnalban egy melléképü-
let égett ki. A beavatkozás kö-
vetkeztében a tűz nem terjedt át 
a lakóépületre. A tulajdonos el-
len rendőrségi eljárás indult 
közveszély okozás miatt. 

A január eleje sem volt túl 
mozgalmas. Két esetben növé-
nyi hulladék égetéshez kellett 
kivonulni. Anyagi kár nem ke-
letkezett, de a két tulajdonos el-
len eljárás indult, mivel a tűz-
gyújtási tilalmat megszegték. 

Január közepén azonban for-
dult a tendencia: 17-én Vilmos 
pusztán egy lakóház teljesen ki-
égett, lakhatatlanná vált. A tűz-
eset okát vizsgálják, valószínű-
leg gondatlanság okozhatta. Az 
öttagú családot az önkormány-
zat egy ideiglenes szállásra köl-
töztette. Majd január 25-én egy 
kéménytűznél kellett beavat-
kozni. A kémény nem volt meg-
felelően karban tartva, ez okoz-
ta a tüzet. Személyi sérülés és 
anyagi kár nem történt. 

Január 31-én és február 1-jén 
a viharos időjárás adott munkát 
a tűzoltóknak, akkor kidőlt fá-
kat kellett eltávolítani az útról, 
melléképületről. A következő 
napon a mentőszolgálatnak se-
gítettek ajtónyitásban. 

És a bajt baj követte: február 
3-án, a Szondy utcában kigyul-
ladt egy családi ház tetőszerke-
zete. Szerencsére sikerült meg-
állítani a lángokat, így a ház la-
kó részére nem terjedt át a tűz, 
de a tetőszerkezet teljesen le-
égett. A kár hatalmas, a család 
hirtelen nehéz helyzetbe került. 

A helyi tűzoltók az idejét sem 
tudják, mikor volt sorozatban 
ennyi beavatkozás már az év 
elején. 

Előfordultak vakriasztások is, 
például a riasztó berendezések 
meghibásodása, vagy egyéb 
okok miatt. Ilyenkor az a leg-
jobb, ha az érintettek rögtön te-
lefonon jelzik, hogy téves a ri-
asztás, amennyiben nem, ki kell 
vonulni és kivizsgálni a jelzés 
okát. A parancsnok megjegyez-
te, hogy a folyamatos technikai 
fejlesztések következtében az 
egyesület sok területen a legmo-
dernebb eszközökkel rendelke-
zik. Az állomány felkészültsége 
is garancia arra, hogy időbeni 
riasztás esetén hatékony legyen 
a beavatkozásuk. «

Áder János köztársasági elnök 2022. április 
03.napjára (vasárnapra) tűzte ki a 2022. évi 
országgyűlési képviselő-választások idő-
pontját, és ezzel egy időben kerül lebonyolí-
tásra az országos népszavazás. 
A választás egyfordulós.
A Helyi Választási Iroda (továbbiakban: HVI) a 
Dunaföldvári Polgármesteri Hivatalban 
7020 Dunaföldvár Kossuth Lajos utca 2. szám 
alatt működik. 
Telefon: 75/541–550/ 165. 170, illetve 162. mel-
lék.
A HVI vezetője: dr. Boldoczki Krisztina jegyző.

dr. BoldoczkiKrisztina, 
HVI vezető

1. 2022. április 3-ig nem lehet 
szavazókör sorszámát megvál-
toztatni, szavazókörbe sorolt 
cím besorolását megváltoztatni, 
továbbá település megnevezé-
sének, közterület nevének és 

jellegének, ház számának, épü-
let vagy lépcsőház jelének meg-
változását a címnyilvántartás-
ban átvezetni. 

2. 2022. január 26-án a sza-
vazóköri névjegyzékben sze-
replő választópolgárt a Nemze-
ti Választási Iroda értesítő 
megküldésével tájékoztatja a 
szavazóköri névjegyzékbe vé-
teléről, amely értesítőt a Ma-
gyar Posta útján legkésőbb 
2022. február 11-ig küld meg a 
választópolgár értesítési címé-
re, ennek hiányában a (beje-
lentett) lakcímére. 

3. Jelöltet ajánlani 2022. feb-
ruár 12-től erre rendszeresített 
ajánlóíven lehet. Jelöltet beje-
lenteni az illetékes választási 
bizottságnál (Pakson) 2022. feb-
ruár 25-én 16 óráig lehet.

4. Az értesítő és a szavazó-
köri névjegyzék tartalmazza a 
választópolgár nemzetiségé-
nek megjelölését, ha a válasz-
tópolgár legkésőbb 2022. már-
cius 18-án 16 óráig benyújtott 
kérelme alapján az országgyű-
lési képviselők választásának 
névjegyzékére és kiterjedő ha-
tállyal szerepel nemzetiségi 
választópolgárként a központi 
névjegyzékben (egyéni jelöltre 
igen, de pártlistára nem, csak 
nemzetiségi listára szavaz-
hat!).

5. Az átjelentkezési kérelem-
nek legkésőbb 2022. március 
25-én 16 óráig kell megérkeznie 
a HVI-hez, továbbá:

Az átjelentkező választópol-
gár átjelentkezési kérelmét 

a) 2022. március 25-én 16 órá-
ig módosíthatja, vagy – levél-
ben történő vagy elektronikus 
azonosítás nélküli elektronikus 
benyújtás esetén – visszavon-
hatja, 

b) 2022. április 1-jén 16 óráig 
– személyes vagy elektronikus 
azonosítást követő elektronikus 
benyújtás esetén – visszavon-
hatja.

6. A választópolgár mozgóur-
na iránti kérelmének

a) a helyi választási irodához
aa) levélben vagy elektroni-

kus azonosítás nélkül elektro-
nikus úton legkésőbb 2022. 
március 30-án, 16 óráig,

ab) személyesen vagy elekt-
ronikus azonosítással elektro-
nikus úton 2022. április 1-jén, 16 
óráig,

ac) 2022. április 1-jén 16 órát 
követően elektronikus azonosí-
tással elektronikus úton 2022. 
április 3-án, 12 óráig,

b) az illetékes szavazatszám-
láló bizottsághoz meghatalma-
zott útján vagy meghatalma-
zással nem rendelkező személy 
általi kézbesítésével legkésőbb 
2022. április 3-án, 12 óráig kell 
megérkeznie. 

A Helyi Választási Iroda tájékoztatója
A 2022. évi országgyűlési képviselő-választásokról és az orszá-
gos népszavazásról

►
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7. A külképviseleti név-
jegyzékbe való felvételre irá-
nyuló kérelemnek legkésőbb 
2022. március 25-én, 16 óráig 
kell megérkeznie.

A külképviseleti névjegy-
zékbe felvett választópolgár 
legkésőbb 2022. március 25-
én, 16 óráig módosíthatja a 
Ve. 259. § (3) bekezdése sze-
rinti adatot.

A külképviseleti névjegyzék-
be felvett választópolgár legké-
sőbb 2022. március 30-án, 16 
óráig kérheti törlését a külkép-
viseleti névjegyzékből.

8. A választási bizottságok 
megbízott tagjait legkésőbb 
2022. március 25-én, 16 óráig le-
het bejelenteni a HVI-ban.

9. A választási kampányidő-
szak 2022. február 12-től 2022. 
április 3-án, 19 óráig tart. 

Nincs kampánycsend, DE: 
• a szavazóhelyiségben, vala-

mint a szavazóhelyiséget ma-
gában foglaló épületben 

• a szavazóhelyiséget magában 
foglaló épületnek a szavazó-
helyiség megközelítését szol-
gáló bejáratától számított 150 
méteres távolságon belül – 
közterületen – választási kam-
pánytevékenység a választás 
napján nem folytatható,

• választási gyűlés a választás 
napján nem tartható,

• politikai reklámot a választás 
napján nem lehet közzétenni, 
és 

• közvélemény-kutatást végző 
személy abba az épületbe, 
amelyben a szavazóhelyiség 
van, a választás napján nem 
léphet be. A választópolgá-
rokat semmilyen módon 
nem zaklathatja, és csak az 
épületből kilépőket kérdez-
heti meg. Az ilyen módon 
készített közvélemény-kuta-
tás eredményét (exit poll) is 
csak a szavazás befejezése 
után szabad nyilvánosságra 
hozni.
A 2022. április 3-át megelő-

zően jogszerűen elhelyezett 
plakát nem valósítja meg a Ve. 
143. § (1) bekezdés b) és c) 
pontja szerinti tilalom sérel-
mét. 

10. A fogyatékossággal élő 
választópolgár a Ve. 88. § c) 
pontja szerinti segítséget 2022. 
március 25-én, 16 óráig igényel-
heti. 

11. A szavazóköri jegyző-
könyv egy példánya a HVI-ben 
2022. április 6-án, 16 óráig meg-
tekinthető.

12. A plakátot az, aki elhe-
lyezte, vagy akinek érdeké-
ben elhelyezték, 2022. május 
3-án, 16 óráig köteles eltávo-
lítani.

13. A választási iratokat a 
HVI-ben 2022. július 3-ig kell 
megőrizni. 2022. július 4-én a 
választási iratokat – a jegyző-
könyvek kivételével – meg kell 
semmisíteni. 

HorváthZsolt, 
polgármester

Pályázók köre: Pályázatot 
nyújthatnak be azon Duna-
földváron legalább 5 éve beje-
lentett lakóhellyel rendelkező 
hallgatók, akik:
• felsőfokú tanulmányokat ál-

lamilag támogatott képzésben 
nappali tagozaton folytatják,

• 25 év alattiak, 
• nehéz szociális körülmé-

nyek között élnek* és
• legalább 3,51-es „halmozott 

súlyozott tanulmányi átlag-
gal” rendelkeznek.
(Államilag támogatott kép-

zésnek minősül a teljes idejű 
alapképzés, az osztatlan kép-
zés, a mesterképzés és a felső-
oktatási szakképzés.) 

*Az ösztöndíjra pályázatot 
nyújthat be az a nehéz szoci-
ális körülmények között élő 
hallgató,
• akinek családjában az egy 

főre jutó jövedelem nem ha-
ladja meg a mindenkori 
öregségi nyugdíjminimum 
280%-át, egyedül élő esetén 
annak 360%-át,

• vagyonának mértéke a szo-
ciális igazgatásról és szociá-
lis ellátásokról szóló 1993. 
évi III. törvényben megha-
tározott mértéket és

• akinek családja tulajdoná-
ban legfeljebb kettő gépjár-
mű van. 
Az ösztöndíjra határidőben 

benyújtott pályázati adatlap (1. 
sz. melléklet) benyújtásával 
lehet pályázni. Az ösztöndíjra 
legkorábban a sikeresen lezárt 
I. tanulmányi félévet követően 
lehet jelentkezni.

A kitöltött pályázati adat-
laphoz (1. sz. melléklet) mel-
lékelni kell:
• a hallgatói jogviszony fenn-

állásáról szóló igazolást, 
(elektronikus formában is 
csatolható)

• a tanulmányi átlagról szóló 
igazolást, (Neptun rendszer-
ből)

• a jövedelmi- és vagyony-
nyilatkozatot, illetve az 
abban foglaltakat igazoló 
dokumentumokat (a 2. sz. 
melléklet szerinti nyilat-
kozatot kell kitölteni), va-
lamint

• a lakcímkártya, a TAJ kártya 
és a személyazonosító iga-
zolvány másolatát.
Hiánypótlásra 15 napos ha-

táridővel egy alkalommal van 
lehetőség. 

A pályázati adatlap és a va-
gyonnyilatkozat nyomtatvá-
nyok a www.dunafoldvar.hu 
internetes oldalról letölthető-
ek, illetve e-mailben is igé-
nyelhetők a princzne@duna-
foldvar.hu címen. 

A pályázat benyújtásának 
módja és határideje: A pályá-
zatot papíralapon személye-
sen vagy postára adva a Du-
naföldvári Polgármesteri Hi-
vatalnak (7020 Dunaföldvár, 
Kossuth L. u. 2.) címezve kell 
benyújtani.

Benyújtási határidő: 2022. 
február 28. 16:00. A határidő 
jogvesztő!

A pályázat elbírálása: Az 
ösztöndíj odaítéléséről átru-
házott hatáskörben a polgár-
mester dönt. A döntés ellen 
fellebbezés benyújtható. «

Tisztelt Lakosság!
Dunaföldvár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

2022. február 22-én (kedden) 17 órától közmeghallgatást tart, 
melyen tájékoztatják a Tisztelt Lakosságot a 2022. évben várható 
feladatokról, a költségvetés alakulásáról, valamint válaszolnak a 
lakosság kérdéseire.
Kérdéseiket feltehetik az alábbi lehetőségek egyikén:
• e-mail: kepviselok@dunafoldvar.hu
• telefonon: 75/541–556 (FONTOS: ezen a telefonszámon kizáró-

lag a közmeghallgatás ideje alatt tudnak kérdéseket feltenni!)
• személyesen a közmeghallgatás ideje alatt a Polgármesteri Hi-

vatal Dísztermében (FONTOS: a közmeghallgatást a helyi TV 
élőben közvetíti, ezért hang- és képfelvétel fog készülni!)
Várjuk a tisztelt érdeklődőket!

Dunaföldvár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete

Tisztelt Adózók!
Dunaföldvári 

Polgármesteri Hivatal 
Pénzügyi és Adó Iroda

A helyi adókról szóló 1990. évi 
C. törvény 2022. január 1. napjá-
tól hatályos rendelkezései alap-
ján az 51/L.§–51/O.§-aiban fog-
laltak szerint, a Kormány a 
2022. évben végződő adóév vo-
natkozásában is fenntartja a 
helyi iparűzési adó mértékének 
egy százalékban történő megál-
lapítását. 

Erre tekintettel a 2022. évben 
biztosított a mikro-, kis- és kö-
zépvállalkozás adóalanyok (a 
továbbiakban: KKV) részére a 
helyi iparűzési adóelőlegek 50 
százalékkal történő csökkentése 
és a helyi iparűzési adó egy szá-
zalékkal történő megállapítása.

Annak a KKV-nak, aki igény-
be szeretné venni 2022. évben 
az adott előleg-fizetési időszak-
ban esedékes, bevallott és a 
2022. évben az önkormányzati 
rendelet szerinti adómértékkel 
bevallandó iparűzési adóelőleg 
50 százaléka megfizetésének bon-
hetőségét, nyilatkoznia kell ar-
ról.

A 22NYHIPA nyomtatványt az 
a KKV. nyújthatja be elektroni-
kusan 2022. február 25. napjáig 

az állami adó és vámhatóságon 
keresztül, amely 2021. évben a 
21NYHIPA nyomtatványt vala-
milyen okból kifolyólag nem 
nyújtotta be (pl. akkor nem volt 
rá jogosult, vagy új vállalkozó). 

A nyilatkozatot az állami adó- 
és vámhatóság az általa ismert 
telephelye szerinti önkormány-
zatnak továbbítja.

Nincs teendője annak a KKV-
nak, aki 2021. évben 21NYHIPA 
nyilatkozatát benyújtotta.

Magánszemélyek kommuná-
lis adójával és iparűzési adó 
előleg fizetésével kapcsolatos 
tájékoztató:

Felhívjuk a figyelmüket, hogy 
a magánszemélyek kommuná-
lis adójának, valamint az ipar-
űzési adó előleg 2022. I. félévi 
fizetési kötelezettségének kése-
delmi pótlék mentesen teljesí-
tési határideje 2022. március 16. 
napjáig tehet eleget.

Az adófizetési kötelezettség 
készpénz átutalási megbízással, 
banki átutalással, elektronikus 
fizetési és elszámolási rendszer 
(EFER) használatával teljesíthe-
tő a jogszabályi rendelkezések 
betartása mellett.

Köszönjük, hogy az adóköte-
lezettségek betartásával és képvi-
fizetéseikkel hozzájárulnak Du-
naföldvár város fejlődéséhez. «

Pályázati felhívás
Dunaföldvár Város Önkormányzata pályázatot hirdet a
 „Dunaföldvár Város Felsőoktatási 
Ösztöndíjpályázat” elnyerésére

►
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Évek óta hagyomány, hogy a Dunaföldvári 
Sporthorgászok Egyesületének tagjai január 
környékén disznót vágnak a kis-dunai hor-
gásztanyán.

SzabadosSámuel

A múlt évben a járványhelyzet 
miatt sajnos elmaradt az ese-
mény. Kiss Lajos egyesületi el-
nök szerint két okból is érdemes 
megrendezni ezt a téli progra-
mot. Mivel a tél holtszezon a pe-
cások számára, ilyenkor ritkáb-
ban találkoznak, ez az esemény 
ismét összehozza őket. Egyfajta 
csapaterősítő, összetartó ereje 
van. Ugyanakkor ilyenkor feldol-
gozzák azt a húskészletet, melyet 
aztán az év eseményei során el-
fogyasztanak. Hiszen nincs 
olyan verseny vagy közgyűlés, 
mely ne a közös ebéddel vagy 
vacsorával zárulna.  

A nap során 16–18 horgász je-
lent meg. A majdnem három 
mázsa hús feldolgozása mun-
kamegosztás alapján, 2–3 fős 
csoportokban történt, Györkő 
Lajos böllér irányítása mellett. 
Voltak, akik a húst vagdosták, 

mások zsírt sütöttek. Kiss Lajos 
néhány segítőjével a pecsenyét 
sütötte, melynek ínycsiklando-
zó illata a déli órákban lassan 
asztalhoz csábította a dolgos 
horgászokat. 

Falatozás közben szóba került 
a szakma is. Ki mennyi és mek-
kora halat fogott az elmúlt na-
pokban. A nagy hideg ellenére 
ugyanis a Duna a híd környé-
kén nem fagyott be teljesen, 
többen kijárnak horgászni. A 
továbbiakban még tervezgették 
a tavasz teendőit, a karbantartó 
nap, a versenyek időpontját. 
Közben lassan fogyogatott a pá-
linkás üveg tartalma és egyre 
gyakrabban koccantak a fröcs-
csös poharak. «

Vörös Ibolya protokoll szakértő a viselkedés-
kultúráról tartott érdekes előadást a népsze-
rű tudomány előadás-sorozat keretei közt a 
művelődési házban. 

SzabadosSámuel 

Főleg a köznapi viselkedés-
formákról beszélt, mely nem 
teljesen azonos a protokollal. A 
protokoll kissé kötöttebb, konk-
rét, meghatározott sémákat kell 
betartani, például az üzleti vagy 
diplomáciai fórumokon. Közös 
jellemzőjük, hogy nem kötelező 
betartani őket, de figyelmen kí-
vül hagyásuk gyakran negatív 
következményekkel jár. 

A viselkedéskultúránk álta-
lában a mindennapi életben az 
emberi, közösségi kapcsolatok 
terén nyújt iránymutatást, se-
gíti kapcsolataink harmóniáját, 
önmagunk mások általi elfo-
gadtatását, megértését. Segít a 
problémák, esetleges konflik-
tusok megoldásában. Lelki ki-
egyensúlyozottságunk alapját 
biztosítja. Amennyiben nem 
követjük ezeket az irányelve-
ket, esetleg tudatosan meg-
szegjük, a közösségek, melyek-
ben élünk visszajeleznek. Kö-
vetkezményei az elszigetelő-
dés, meg nem értettség, ma-

gány, barátok elvesztése, csa-
ládtól való elidegenedés, mun-
kahely elvesztése. 

Intelligenciánkat génjeink 
által is örökölhetjük. Gyakran 
elhangzik, hogy valaki kevésbé 
iskolázott, vagy zavaros családi 
hátterű, de született intelligen-
ciája van. A szakember szerint 
az adottságok mellett megha-
tározó a neveltetés, a pozitív 
értékekkel való ismerkedés. 
Mikor kell ezt kezdeni? Már a 
bölcsőtől. Ahogy a gyermek ér-
telme nyiladozik, máris foglal-
kozni kell vele. A család szere-
pe itt meghatározó. Aztán jöhet 
az iskola, a baráti kör, a mun-
kahely. 

Az utóbbi időkben főleg a 
média hatása következtében el-
terjedt a népszerű közéleti sze-
replők, az úgynevezett celebek 
körében a deviáns viselkedés, 
az extrém stílus, a botrányszerű 
megjelenés, beszéd. Vannak, 
akik el is várják az ilyesfajta 
közszereplést. Ha egy beszélge-
tős tv műsorban celebünk per-
ceken belül nem hozza önma-
gát, átkapcsolunk másik csator-
nára. Ez nyilván a figyelemfel-
keltés, a reflektorfénybe kerülés 
legegyszerűbb módja. Sokan 

szórakoztatónak tartják, nevet-
nek rajta, de az emberek több-
sége ezt a viselkedést nem tartja 
példaértéknek, nem azonosul 
vele. Sajnos a közélet promi-
nens szereplői, akik nem tar-
toznak a celeb világba, például 
politikusok, művészek, sporto-
lók, üzletemberek körében is 
terjed az a fajta viselkedésfor-
ma, vagy közbeszéd, mely nem 
szokványos, hanem megdöb-
bentő, vagy botrány ízű. Mond-
ván, hogy így akarnak súlyt ad-
ni mondanivalójuknak, gondo-
lataiknak. Utána jön a magya-
rázkodás, jobb esetben a bocsá-
natkérés. Ők tisztségeik, pozíci-
óik, esetleg sikereik által egyfaj-
ta példát is jelenthetnek. De 
nem mindegy, milyen példát. 
Szavaik, cselekedeteik tömegek 
millióihoz jutnak el. 

A viselkedésformák a törté-
nelem során alakultak ki a kü-
lönböző kultúrákban. Idővel, ha 
lassan is, de módosultak, vál-
toztak. A globalizált világban ez 
a folyamat felgyorsul. A kultú-
rák keverednek. Az átlagosan 
művelt, intelligens embernek 
illik ezen kultúrákat valamilyen 
szinten ismerni, tolerálni a 
másságot, a számára furcsa 
kultúrközegben, hogy el tudja 
fogadtatni magát, kerülje a 
konfliktusokat. Komfortosan 

érezze magát a világ bármely 
pontján. Nagy kihívás, nem 
könnyű ennek az elvárásnak 
eleget tenni. Ennek hiányában 
alakul ki a meg nem értés, a 
konfrontáció, rosszabb esetben 
a kultúrák harca, akár az ag-
resszió szintjén is. Új kihívások 
hatnak mindennapi viselkedé-
sünkre. Példa erre a covid jár-
vány. Új üdvözlésformákat kell 
kitalálni, a testi érintkezést le-
hetőleg a minimumra kell redu-
kálni. Ne legyen puszi, ölelés, 
kézfogás. Pedig ez mindnyá-
junknak hiányzik. «

Disznót vágtak
a horgászok

Viselkedéskultúra és protokoll
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A Dunaföldvári Kertbarátok Városvédő Egye-
sülete egy informatív, sokak számára hasznos 
tudást biztosító előadást szervezett az év első 
hónapjában. Az előadást Tóth Péter tartotta, 
aki a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növény-
orvosi Kamara tagja, a kamara Élelmiszerbiz-
tonsági Bizottságának az elnöke. 

KelemenDorottya

Akkor leszel jó növényvédelmi szakem-
ber, ha tartasz mellette méheket

Ezzel a felütéssel kezdeném a 
cikkemet, elvégre ez a lényege: a 
méhek kiváló indikátorai min-
den környezeti tényező változá-
sának. A környezetszennyezést, 
a növényvédelmet, az éghajlat-
változást, mindent látni rajtuk. 

Mindent a méhmérgezésekről 
Méhmérgezésről zömmel, az 

esetek nagy részében akkor be-
szélhetünk, amikor a növény-

védő szerek nem megfelelő 
használata mellett a beporzó 
rovarokat, köztük a házi méhe-
ket is megöli a gazdálkodó, ha 
nem figyel oda. Vannak persze 
speciális esetek is, amiről szin-
tén szó esett az este folyamán, 
amikor a szabályok betartása 
mellett is bekövetkezhet a mér-
gezési eset. 

Tóth Péter az előadása során 
ezekről a szituációkról beszél-
getett a résztvevőkkel, de ter-
mészetesen arról is szó esett, 
hogy mi a receptje annak, hogy 
mezőgazdasággal foglalkozók 
ne okozzanak ilyen jellegű mér-
gezést a növényvédelmi mun-
kák közben. 

Hibák, amiket nem szabad elkövetnünk 
Természetesen szabályokhoz 

kötött, hogy virágzó kultúrák-

ban milyen növényvédő szerek 
használhatók a virágzás alatt, 
és milyen technológiával szór-
hatók ki, így akik növényvédő 
szerekkel dolgoznak, azoknak 
különösképpen oda kell figyel-
niük erre. Pl. méhekre kifejezet-
ten veszélyes készítményeket 
virágzó kultúrában, vagy olyan 
kultúrában, ami ugyan nem vi-
rágzik, de az aljnövényzete igen 
(pl. gyümölcsösben), nem lehet 
használni. 

A probléma természetesen 
feloldható azzal, hogy vannak 
olyan méhekre mérsékelten 
veszélyes vagy kockázatos sze-
rek, amelyek méhkímélő tech-
nológiával, vagyis úgynevezett 
esti permetezés formájában 
juttathatók ki. Valamint van-
nak olyan növényvédő szerek 
is, amelyek a virágzó kultúrá-

ban, fényes nappal is használ-
hatók. 

Fontos, hogy kövessük a sza-
bályokat és a megfelelő szereket 
válasszunk! 

Hogyan érdemes tájékozódni a kerülen-
dő szerekről és módszerekről?

Alapvetően mindenkinek, aki 
növényvédő szer felhasználó, 
javasolt, hogy az úgynevezett 
„zöldkönyves” növényvédelmi 
tanfolyamot végezze el. Ezen 
keresztül szerhasználati isme-
retre tehet szert, illetve a külön-
böző kultúrákban alkalmazható 
technológiákat is megtanulhat-
ják a résztvevők. Azok, akik ez-
zel a vizsgával rendelkeznek, 
már könnyedebben eligazodnak 
a növényvédő szerek csomago-
lásán lévő feliratokon is. 

Így, ahol például azt írják, 
hogy méhekre mérsékelten 
kockázatos készítmény az nem 
azt jelenti, hogy, ha a méhek 
nem találkoznak vele, akkor 
nem okozunk vele méhpusztu-
lást, hanem azt, hogy ezeket 
méhkímélő technológiával kell 
kijuttatni. Ez egészen pontosan 
azt jelenti, hogy csillagászati 
napnyugta előtt egy órával kell 
megkezdeni a permetezést, de 
23 óráig be is kell fejezni. 
Amennyiben ezt betartják a 
gazdák és a dózissal sincs prob-
léma, akkor ez a készítmény 
reggelre olyan szintre bomlik le, 
hogy a kultúrát látogató méhe-
ket nem éri baj. «

Január 14-én évzáró és évnyitó gyűlést tartott 
az Aztakeservit Értékőr Egyesület. Ferenczi 
Zsolt elnök beszédében hangsúlyozta, hogy a 
járványügyi korlátozások ellenére mozgalmas 
évet tudhatnak maguk mögött.

SzabadosSámuel

Napjainkban már három te-
rületre terjed ki bővülő tevé-
kenységük. A hagyományos 
szemétszedési akciók mellett 
hulladék szobrok építésével, ki-
állításával, valamint a fiatalok 
felvilágosításával, tájékoztatá-
sával foglalkoznak a környezet-
védelem kapcsán. 

Múlt évben két alkalommal is 
szerveztek városunkban sze-
métszedési akciót, mely a Du-
na-partra és a kivezető utakra 
terjedt ki. Több mint száz em-
bert sikerült mozgósítaniuk, és 
negyven köbméter hulladékot 
gyűjtöttek be. Idén is részt vet-
tek a Tisza megtisztítására szer-
vezett PET Kupán. Nemcsak pa-
lackokat gyűjtöttek, hanem a 
szervező munkában is részt 

vettek. Megtisztelő volt szá-
mukra, hogy ősszel a kupa szer-
vezői és jelentősebb aktivistái 
itt, Dunaföldváron tartották évi 
értékelő gyűlésüket. 

Múlt évben egy országosan 
ismert divatcég, a Dorko szpon-
zor és reklámhordozóként je-
lent meg az egyesület életében. 
Egyesületi logóval díszített pó-
lókat forgalmaznak, s bevételü-
ket az egyesület számlájára 
utalják. 

A hulladékszobrok készítése 
egész évben munkát adott a fi-
úknak. Értéküket jelzi, hogy töb-
bet közülük hazai városok repre-
zentatív helyein állítottak ki. 
Szobrok kerültek a hazai vadá-
szati világkiállítás területére is. 
Gyarapodik a Duna-parti bázis 
szoborparkja is, melynek egyre 
több a látogatója. Tavaly több 
mint négyszáz iskolás látogatta 
meg a bázist, ismerkedtek a 
szobrokkal, a tiszai gyűjtőhajó-
val, technikai eszközökkel, és 
előadást hallgattak az egyesület 

tevékenységéről. Amennyiben 
hívják őket, szívesen tartanak az 
iskolákban is ismeretterjesztő 
előadásokat. Jó a kapcsolatuk és 
együttműködnek a Duna-túrá-
sokkal, a vadászokkal és a hor-
gász egyesülettel, például a sze-
métgyűjtő akciók során. Az idei 
év feladatai is e három tevé-
kenységi területre terjednek ki. 

Bóka János alelnök elsősor-
ban az egyesület technikai, 

műszaki dolgait kezeli, irá-
nyítja. A múlt év legnagyobb 
vívmánya volt szerinte, hogy 
a bázison teljes egészében ki-
épült a víz- és villanyhálózat, 
szennyvízelvezetés. Modern 
technikai eszközöket vásárol-
tak, például fúrógép, hegesz-
tő. Idén tervezik a közösségi 
tér vízhatlan tetőfedését, a 
bázis épületeinek bővítését, 
felújítását. «

Évértékelő és évnyitó gyűlést tartott 
értékőr egyesületünk
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Dunaföldvár életében fontos szerepet kapnak a borok, hiszen 
nem csak a termőterület kiváló, de a gazdák is egyre nagyobb 
kedvet kapnak a borkészítéshez. Ennek megfelelően már év-
tizedes múltra tekint vissza a helyi borversenyünk, amikor is 

megválasztják Dunaföldvár Város Borát.
KelemenDorottya

Tavaly rendhagyó módon a Szüre-
ti Fesztivállal egybekötve és a 

Szent Rókus Borlovagrenddel 
kooperációban valósult meg a 
helyi borverseny. Erre akkor 
már mondhatni nagy szükség 
volt, hiszen a járványhelyzet 
miatt sorozatosan elmarad-
tak ezek a rendezvények. Bár 
nagy sikere volt a verseny-
nek és viszonylag sok tételt 
kóstolhatott a zsűri a Bur-
gundia Pincesoron tartott 
rendezvényen, idén a tervek 
szerint minden visszaáll a 
normál kerékvágásba, mind 
a szokásos márciusi idő-
pont, mind a versenyek szá-
ma és helyszínei. 

A verseny
A kertbarátok szervezésé-

ben megvalósuló megmé-
rettetés során 4 fajta bort 
értékel a szakértő zsűri: vö-
rös, fehér, rozé és otello té-
telekkel lehet nevezni, évjá-
rat megkötése nélkül. A je-
lenleg is hatályban lévő he-
lyi rendelet alapján azon-
ban csakis újborok, vagyis 
2021-es, dunaföldvári ter-
mőhelyről szüretelt szőlőből 
készült borok kaphatják 
meg a „Város Bora” címet. 
Az elkövetkezendő évben 
pedig már ezek az italok 
képviselhetik a városunkat 
többek között a hivatalos 
rendezvényeken is.

Meddig kell leadni a borokat? 
A verseny maga március 

5-én, szombaton lesz, ennek 
megfelelően a nevezni kívánt 
borokat még március 3-án, 
csütörtökön 16:00 és 18:00 
között le kell adni az Ispán-
házban. Tételenként 2 mintát 
is bekérnek, fontos, hogy 
tisztára mosott üvegekben. A 
nevezési díj pedig idén is 500 
Ft lesz fajtánként.

Pincegazdák, borászok fi-
gyelem! Ne maradjatok le, 

mutassátok meg, hogy milyen 
bort, borokat készítettetek! «

BognárZoltán
S aztán? Jött a századvég a 

nagyhorderejű, sokféle változá-
saival, a közlekedésben – tud-
juk, láttuk – a közút szinte min-
dent vitt. Azt is tudjuk, hogy ez 
világjelenség a fejlettebb világ-
ban, ahol meg nem épült ki a 
vasút, ott már nem is igen fog. 
A sínhez kötött vaspálya me-
revségét könnyedén, hamar le-
győzte a közút óriási rugalmas-
sága. A javuló buszközlekedés, 
a régóta tartó „elautósodás”, el-
vitte (a szó szoros értelmében) a 
személyforgalmat. Az áruszállí-
tásban a gombamód szaporodó 
20–30 tonnás kamionok beha-
toltak a településre, ha még-
sem, akkor a tíz-, az öt-, a há-
romtonnás, ill. a még kisebb 
„dobozos” autók már szinte az 
árufeltöltést igénylő polc mellé 
álltak.

A vasút kiszorult, a vasútállo-
mási ki-berakodást sikerült így 
megtakarítani, a viszonylagos 
lassúságot háttérbe szorította a 
mind pergőbb gyorsaság.

Hogyan is került lejtőre a mi 
eleve kisebb jelentőségű vona-
lunk?

A forgalmi lejtmenetben, 
1996-ban – százéves volt a vo-
nal – még volt egy gőzmozdo-
nyos, centenáriumi, nosztalgia-
vonatos ünnepi bejárás, a MÁV 
nem felejtett el emlékezni. Ám 
azt nem lehetett nem észreven-
ni, hogy a Dunaföldvár–Solt vo-
nalon nap, mint nap ketten 
utaztak; a masiniszta és a kala-
uz…

A 2001-re felújított, Beszédes 
Józsefről elnevezett Duna-hí-
don felszedték a síneket, s nem 
rakták vissza. A kétsávos szé-
lesség teljesen az autóké lett. A 
6. számú főútvonalnál Solt felé 
kanyarodó töltésen a várost el-
kerülő utat alakítottak ki. A Du-
na-hídtól a Solti-szigeten át, a 
Kis- Duna-hídon átvezető sín-
pár helyén kerékpárút épült.

A mind kisebb, majd elfogyó 
Dunaföldvár–Paks, ill. Duna-
földvár–Dunaújváros utasforga-
lom (ezek esetében is az a két 
„utas” maradt, ők hivatalból, 
mint a fentebb említett solti vi-
szonylatban) nyomán, e pálya-
szakaszon, a Paks–Dunaújváros 
távon a menetrendszerű közle-
kedés megszűnt. 

Azóta – 2009 decembere óta 
– a személyszállítás szünetel.

A pálya –Paks energetikai 
szerepére gondolva – maradt, 
marad. A földvári vasútállomás 
és szépen gondozott környéke 
egyfajta tetszhalott állapotba 
került; ennek lettek, – vannak – 
látható jelei.

A sínpálya, a vasútállomás 
megvan, a hálózathoz kötődése, 
kapcsolatrendszere adott. A 
MÁV – nem csak itt – keresi a 
helyét gyorsasággal, villamosí-
tással, elővárosi közlekedéssel.

A való világ azonban – sokad-
szor – csavarintott egyet a törté-
neten.

Városunkban 2012-re ott-
honra lelt a bioetanol gyár, 
megkezdte működését. Ter-
méktárolásához és a szállítmá-
nyozáshoz, az exportvállalásai-
hoz már nem bizonyultak ele-
gendőnek a vízi és a közúti tar-
tálykocsis megoldások. A cég 
figyelme a vasúti szállítás felé 
fordult. A Barota-puszta –tér-
ség és Előszállás vasúti területe 
azonban nem bizonyult ele-
gendőnek a vasúti tartályko-
csik elhelyezéséhez. Aki ma-
napság kilátogat a földvári vas-
úthoz, gyakran mind az öt sín-
páron hatalmas tartálykocsik 
tucatjait látja, melyek nyugat 
felől szinte eltakarják az állo-
másépületet. Gyakorlatilag az 
egész földvári állomásterület 
használatban van. Időnként 
jön egy erős dízelmozdony, 
sorba rendezik a kocsik egy ré-
szét, s a hosszú szerelvény útra 
kel.

A dunaföldvári vasút ötnegyed évszázada 
1896. december 22. – 2021. december 22.
3. rész

►
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A Holler UNFC utánpótlás korú csapatai szá-
mára február végén kezdődik a bajnokság. A 
téli felkészülési időszak alkalmat ad arra, 
hogy értékeljük a csapatok őszi teljesítmé-
nyét.

SzabadosSámuel

A legidősebb korosztály az 
U19-es gárda. Korábban csak 
ifinek nevezték, innen már a 
felnőtt keretbe lehet jutni. 
Schulteisz Norbert edző számá-
ra ez a legfőbb motiváló ténye-
ző. Ezt érzik a fiúk is. Mivel a 
felnőtt keret viszonylag szűk, 
ezért nagy a lehetősége annak, 
hogy a tehetségek közül vala-
melyik hétvégén már a DFC 
mezében futhat ki a füves pá-
lyára. Az edző büszke arra, hogy 

az őszi szezonba négy játékosa 
is bemutatkozott a nagyok közt, 
ketten gólt is szereztek, s nagy a 
valószínűsége, hogy a tavasz 
során újabb játéklehetőséget 
kapnak. A gárda a 8. helyen 
végzett, mellyel az edző nincs 
megelégedve. Jó volt a kezdés, 
de utána sajnos sérülések soro-
zata következett. Három alapjá-
tékos is tartós sérülésekkel küzd 
mind a mai napig. Ez a tény a 
többieknek is kedvét szegte. Ke-
vés gólt szereztünk. Schulteisz 
Norbert reméli, hogy a fiúk a 
bajnokság végére 2–3 hellyel 
előbbre kerülnek. 

Az U17-es korcsoport edzője, 
Lesnyik Gábor a mutatott játék-
kal, a fejlődéssel, a motivá-

A nagy múltú földvári vas-
út 125 év után életjeleket mutat.

Időnként elhalad egy–egy 
„kővonat” a paksi építkezések-
hez, vagy épp egy sínpálya-kar-
bantartó szerelvény. A szemfü-
lesek egy–egy fenséges moz-
donymonstrum és vasútikocsi-
láncolat elhaladását figyelhetik 
meg, lebilincselő, ahogy végig-
dübörögnek a nekik előírt pá-
lyán. A paksi ipari park, a tervbe 
vett atomerőmű-bővítés felerő-

síthetik a rajtunk áthaladó te-
hervonatok, a vasútunk szere-
pét.

Aki végigélte az elmúlt évtize-
deket Dunaföldváron, a viciná-
listól-gőzöstől a dízelekig, aki 
várt vonatra, jegyet váltott, in-
dult, érkezett, annak azért kicsit 
hiányozhat a pezsgőbb vasúti 
élet. Van, aki csak utas volt, van, 
akinek a munkája volt a vasút.

Sokunknak a vasút fontossá-
ga, fegyelme, pontossága, állo-

mási hangulata, az egyenruhás 
vasutas tisztelete, felelőssége, a 
sínek menti rendben tartott vi-
rágágyástól az állomási főépü-
let bejáratánál etetett kiscicáig 
– mindezt jelenti a vasút.

Jelentem, a kiscica megvan, 
ott eszeget. Az a délutáni vo-
natfütty, az hiányzik.

Források: 
Dunaföldvár története az ős-

kortól napjainkig; Kiadó: Part-
Oldalak Kult. Egylet, Dunaföld-
vár, 2002. Szerk.: Dr. Töttős Gá-
bor, szerzők: Dr. Rosner Gyula, 
Dr. Szalai Károly, Götzinger Ká-
roly, Bognár Zoltán.

Dr. Majdán János : A „vassze-
kér” diadala; Kossuth Könyvki-
adó, Bp. 1987.

Dr. Majdán János: Pusztasza-
bolcs-Dunaújváros-Paks vasút-
vonal; kiadja: MÁV, 1996. 

Szabadnak született Duna-
földvár város három évtizede 
(1989–2019); Dunaföldvár, 2019. 
Szerk.: L. Mészáros Irma, szer-
zők: Bognár Zoltán, L. Mészáros 
Irma, Lukácsi Pál «

Mérlegen az utánpótlás korosztályos 
csapatainak őszi szereplése

TEMETKEZÉSI IRODA

Dunaföldvár, Mészáros utca 2.
Telefon: 75 441 048

Teljes körű temetkezési
szolgáltatás

Éjjel nappal hívható ügyelet:
20 919 90 96

Web oldal: mudekor2004.hu
e-mail: mudekor2004@gmail.com

►

►
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Művelődési Központ

Márciusi programok 
Jelen szabályozás szerint a rendezvények vé-
dettségi igazolvány nélkül látogathatók, de 
maszk használata kötelező.
A programokat a Művelődési Központban tartjuk. 
Az ettől eltérő helyszíneket külön feltüntetjük.
Online jegyvásárlás minden programunkra: 
www.dunafoldvar-muvhaz.hu
A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

Február 25. péntek 19:00
MOZI
EL AKARTAM REJTŐZNI
olasz életrajzi dráma Antonio 
Ligabue festő-zseniről
Jegyár: 1.000 Ft

Március 5. szombat
VÁROSI BORVERSENY 
az Ispánházban
A Kertbarátok Dunaföldvári E-
gyesülete szervezésében

Március 6. vasárnap 17:00
TÉRZENE PROGRAM

a Művelődési Központban
A belépés díjtalan.

Március 7. hétfő 9:00
Baba-mama klub

Baba elsősegély előadás Géczi 
Lászlóval a Berze-Nagy Ilona 
Városi Könyvtárban. A részvétel 
regisztrációhoz kötött

Március 9. szerda 18:00
MÁTÉ PÉTER EMLÉKMŰSOR

Tabáni István nőnapi koncertje
Jegyár: 3.000 Ft

Március 13. vasárnap 17:00
TÉRZENE PROGRAM

Rátonyi Róbert Artisjus díjas 
jazz zongoraművész koncertje a 
Művelődési Központban
A belépés díjtalan

Március 15. kedd 10:00
VÁROSI ÜNNEPSÉG a 
Kossuth téren
Március 18. hétfő 18:00
IRODALMI KÁVÉHÁZ A 
KÖNYVTÁRBAN
Simon Márton költővel beszél-
get Simon István.
A belépés díjtalan.

Március 17. csütörtök 19:00
STAND UP COMEDY

Orosz Gyuri, Gajdos Zoltán és 
Rekop György
Jegyár elővételben: 3.500 Ft
Diákjegy elővételben: 2.000 Ft

Március 20. vasárnap 17:00
TÉRZENE PROGRAM

a Művelődési Központban
A belépés díjtalan

Március 25. péntek 19:00
MUZSIKÁS EGYÜTTES 
KONCERTJE
Az előadás a „Köszönjük, Ma-
gyarország!” program keretében 
valósul meg. A belépés díjtalan, 
de regisztrációhoz kötött.

Március 27. vasárnap 17:00
TÉRZENE PROGRAM

Vozár M. Krisztián zongoramű-
vész koncertje a Művelődési 
Központban. A belépés díjtalan.

Április 3. vasárnap 17:00
TÉRZENE PROGRAM

Trió Stummer és Pataki Anna 
koncertje a Művelődési Köz-
pontban. A belépés díjtalan

A Dunaföldvári Vár március 1-től hétvégi nyit-
va tartással várja a látogatókat.
Péntek, szombat, vasárnap: 10:00–17:00.
A Művelődési Központ előtérben Hájas Ferenc 
grafikái láthatók.

cióval elégedett. Viszont az 
eredményekkel kevésbé. Több-
ször vesztettek igen szoros 
meccseken egy gólkülönbségű 
vereséget. Nagyobb koncentrá-
cióval itt pontokat lehetett vol-
na szerezni. Bízik abban, hogy a 
sok munka gyü-
mölcse beérik, és 
az első hat közt 
végeznek. 

Öröm és 
bánat a 
csapat szá-
mára, hogy 
legtehetsé-
gesebb játé-
kosuk, Ke-
ringer Ádám 
tavasztól a 
Puskás Aka-
démia játékosa 
lesz. Szakmai 
fejlődés szem-
pontjából ez min-
denképpen előrelé-
pés számára. Problé-
más ez az életkor, a fel-
nőtté válás kapuja. A bulizá-
sok, a barátnők bizony gyakran 
elterelik a figyelmet akár a ta-
nulásról, akár a sportról. Még 
oda kell figyelni ezekre a gyere-
kekre a szülőknek, a tanárok-
nak és az edzőknek is. 

A klub legsikeresebb korosz-
tályait Kerekes Béla edző irá-
nyítja. Az U16-osok a megyei 
bajnokságban az első helyen 
állnak, szép őszi teljesítmé-
nyükkel. Sok a tehetséges játé-
kos, jó a csapatszellem. Ezt a 

pozíciót kell 
megtartani a 
szezon végéig. 

Az U17-es 
fiúk az NB 
II-ben sze-
repelnek, 
r a n g o s 
nagyvárosi 
egyesületek 
társaságá-
ban. Ők or-
szágos szin-

ten képvise-
lik városunk 

labdarúgását. 
Jelenleg a 7. he-

lyen állnak, az 
edző szerint a na-

gyon kemény me-
zőnyben van lehetősé-

gük egy-két helyet javítani. 
Felkészültségük, tudásuk alap-
ján ez lehetséges. Sajnos na-
gyon szűk a keret, 14 fő. Minden 
meccs előtt izgulni kell, hogy 
legyen néhány csere lehetősé-
gük. «

Nyitva tartás:
Hétköznap: 800–1230; 1400–1700

Szombaton: 800–1200

Szélestápválasztékkutyáknakmár250Ft/kg-tól,
cicáknakmár390Ft/kg-osártól.

EUKANUBAszuperprémiumtápokteljesválasztéka.
Készüljünk együtt a télre!

Madáreleség,madáretetőkéskellékek
szélesválasztékávalvárjuk.

Faggyúgolyó már 70 Ft-tól || Napraforgó 450 Ft/kg ártól.

►


